
* Z  jednání RM
* Pozvánka na Setkání
občanů
* Kulturní kalendář na letní
sezónu
* a další zajímavosti

14. a 28. května

Hrátky v  knihovně

19. května

Cyklovýlet

22. května

Výlet pro seniory

1. června

Noc kostelů

2. června

Den dětí na Farské
louce

15. června

Koncert Jaroslava
Svěceného

29. června

Slavnost slabikáře

Číslo 5 Ročník XII Vydávání povoleno rozhodnutím OÚ v J. Hradci ze dne 27. 1 . 1999, pod č. reg. MK ČR E 11681
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UUvvnnii ttřř nnaajj ddeettee .. .. ..

NNeenneecchhttee ss ii uujj íítt
Budeme-li hledat, co předcházelo svátku matek, najdeme v 16. století název Mateřská
neděle nebo Neděle matek - Mothering Sunday. Svátek se slavil na počest všech ang-
lických matek. Ve Filadelfii žila matka jedenácti dětí Anna Reevers Jarvisová. Tato že-
na se na sklonku 19. století angažovala za práva matek. Po její smrti pokračovala v
započaté práci její dcera Anna M. Jarvisová. V  roce 1908 se uskutečnila ve Filadelfii
první oficiální oslava Dne matek. A slavilo se i v  dalších 45 státech USA a v  dalších
zemích všech světových kontinentů. Kongres USA navrhl v  roce 1913 slavit vždy
druhou květnovou neděli každý rok národní svátek věnovaný matkám.

V  roce 1914 oficiálně vyhlásil oslavy prvního národního Dne matek tehdejší ame-
rický prezident W. Wilson. Symbolem poděkování, lásky a úcty k  matkám byla určena
květina. V  nově vzniklém československém státě se o zavedení Dne matek významně
zasloužila Alice MASARYKOVÁ. Během svého pobytu v  USA se seznámila s  myš-
lenkami světového Křesťanského sdružení mladých žen - YWCA = Young Women
s  Christian Associattion. V  roce 1920 byla YWCA založena i v  Československé repub-
lice. Ideu Dne matek šířily i další organizace, např.: Československý červený kříž, Čes-
koslovenská ochrana matek a dětí, Sokol, Orel a další organizece a spolky.. . U nás byl
slaven Den matek poprvé v  roce 1923. V  padesátých letech byl označen za buržoazní
přežitek.. . V  roce 1990 YWCA obnovila činnost - na tuto tradici nezapomněla. Roz-
hodla se obnovit Den matek. V  roce 1992 organizovala oslavu v  obchodním domě
Kotva v  Praze. Dnes najdeme Svátek matek i v  kalendářích.. .

SSvváá tt eekk mmaatteekk

Letošní Noc kostelů připadá na pátek 1 . června. Poselství zůstává stejné jako každý
rok – otevřít kostely všem a představit duchovní a kulturní význam, jaký sakrální stav-
by a prostory pro člověka a společnost mají.

Kostelní sbor Kos pořádá Noc kostelů v  Lomnici letos již potřetí. Srdečně zveme
všechny zájemce v  pátek 1 . června do kostela svatého Jana Křitele od 20,00 hodin.

Ve sborové premiéře zazní zhudebněná báseň Václava Renče Popelka Nazaretská.
Václav Renč (1911 – 1973), který patří do umělecké rodiny (jeho vnukem je například
současný herec a režisér Filip Renč), byl básník, dramatik, divadelní dramaturg a pře-
kladatel. Popelka Nazaretská se zrodila „zapsaná na paměti… v  nejnaprostější samo-
tě…“ Verše posílal z  vězení ven prostřednictvím paměti propuštěných spoluvězňů,
kteří je teprve venku zapisovali. Autor báseň po svém propuštění v  roce 1962 už neu-
pravoval, nechal ji tak, „… jak mi v  těch samotách byla darována, zcela doslovně da-
rována, proto jsem se neodvážil změnit… ani slůvko, třeba by se zdálo (a mně
prvnímu), že tu i onde by byla namístě menší korektura.“

Hudbu ke zhudebněným částem složil docent MUDr. Vít Petrů, který dokonale
podtrhl jednotlivé polohy básně i života – smutek a tklivost, ale i radost, hravost a na-
ději.

V  další části lomnické Noci kostelů se pokusíme přiblížit  symbol a význam Ježí-
šova stolování, jež kromě mnoha hlubokých duchovních významů vyjadřuje i  sílu a
důležitost společenství. Vytvoříme živý obraz Večeře Páně a pak Vás všechny pozve-
me ke společnému stolu.

Po duchovním a tělesném nasycení bude prostor pro sdílení, rozhovor nebo tiché
usebrání.
Přijměte tedy ještě jednou pozvání na tuto červnovou noc od kostelního sboru Kos a
jeho hostů.

Kateřina Orlová

NNoo cc kkoo ss tt ee ll ůů
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Rada města vzala na vědomí informaci ředitelky
ZŠ a MŠ o zajištění školního stravování od května
2012 a doporučila ředitelce školy vypsat výběrové
řízení na obsazení pracovní pozice vedoucí školní
jídelny a bufetu.

Rada města rozhodla:
- o otevření 3. třídy MŠ a doporučila ředitelce ZŠ a MŠ při-

jmout k  předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2012/2013
všechny děti, jejichž zákonní zástupci podali žádost o přijetí

- vyhlásit konkursní řízení na pracovní místo ředitel/ka ZŠ a
MŠ Lomnice nad Lužnicí

Rada města schválila:
- způsob odměňování pracovníků pro výkon veřejné služby

formou úhrady oběda ve školní stravovně
- nákup ochranných pomůcek a vybavení pro veřejné služby
- přijetí části výtěžku od firmy PROFI GRUP a. s.
- Vnitřní směrnici města č. 6/2011 – Spisový řád
- pronájem pozemků pro Statek Lomnice nad Lužnicí, spol.

s  r. o.
- zveřejnění záměru k  pronájmu pozemku p. č. 1950/75 –

trvalý travní porost za účelem zřízení kynologického cvi-
čiště

- pronájem části pozemku p. č. 3567/1 před domem č. p. 174
- umístění elektrického zařízení na pozemku p. č. 1730/32
- zrušení hrobového místa – dvojhrobu – číslo 46D
- prodloužení nájemní smlouvy k  bytu č. 2C v  č. p. 672, Dr.

Fr. Kuny
- žádost o zrušení výpovědi nájemní smlouvy k  bytu č. 3G

v  č. p. 671
- jednorázové snížení holého nájmu placeného z  bytu č. 3 g v.

č. p. 2, ul. Tyršova o paušální částku za plynoměr a elek-
troměr z  toho důvodu, že společnosti E.ON uhradil částku
nájemník namísto města

Rada města vzala na vědomí:
- výkaz pro hodnocení plnění rozpočtu k  31 . 12. 2011 , který

tvoří Výkaz Fin 2-12M, Rozvaha a Výkaz zisku a ztráty
- přidělení neinvestičního příspěvku ve výši 27.000,-Kč na

podporu akceschopnosti jednotek sborů dobrovolných hasi-
čů od Jihočeského kraje

- přidělení investičního příspěvku ve výši 58.000,-Kč na pod-
poru akceschopnosti jednotek sborů dobrovolných hasičů
od Jihočeského kraje

- výpověď nájemní smlouvy z  garáže č. 4 v  č. p. 2, ul.
Tyršova

- Zprávu o auditu operace: „Zpracovna biologicky rozloži-
telných odpadů v  Lomnici nad Lužnicí“

- Zápis z  Valné hromady SORT ze dne 22. 3. 2012
- Zápis o činnosti pořádkové komise

Přesné formulace usnesení rady města naleznete na
www.lomnice-nl.cz

Rada města schválila:
- dohodu s  firmou APEX gaming EUROPE a. s. o poskytnutí

části výtěžku na veřejně prospěšné účely, dle požadavku dárce
budou prostředky využity na rekonstrukci budovy MŠ

- výpověď smlouvy o poskytování právních služeb
- prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 1B, , Dr. Fr. Kuny 671
- výpověď smlouvy o připojení k  internetu
- rozpočtové opatření č. 2/2012
- termín konání zápisu do MŠ
- jednorázový příspěvek ve výši 90.000,-Kč pro ZŠ a MŠ Lo-

mnice nad Lužnicí na doplnění nutného vybavení pro školní jí-
delnu

- navýšení provozního příspěvku ZŠ a MŠ Lomnice nad Lužnicí
- uspořádání koncertu Jaroslava Svěceného
- znění dopisu na pozvání zástupců partnerských měst na vy-

brané kulturní akce
- výměnu oken a dveří v  bytě č. p. 403 na vlastní náklady žadate-

le
- převod zlepšeného hospodářského výsledku PO Služby města

ve prospěch rezervního fondu.
- akceptovat nabídku uchazeče A. S. A., s. r. o., se kterou Město

Lomnice nad Lužnicí uzavře smlouvu o dílo na zpracování
Analýzy rizik

- uspořádání počítačových kurzů pro seniory města, termín ko-
nání v  přednáškové síni Staré radnice

Rada města vzala na vědomí:
- zápis o činnosti pořádkové komise
- 2 žádosti o byt
- výkaz pro hodnocení plnění rozpočtu k  29. 2. 2012
- informaci ředitelky o vyhlášení volných dnů ve škole
- podání žádosti do GP Podpora živé kultury „Kulturou v  Lo-

mnici nad Lužnicí ožijí nejen památky“
- vyjádření školní jídelny v  Třeboni ohledně školního stravování

v  našem městě

Rada města nedoporučuje ZM prodej pozemku p. č.
1713/59

Zkvalitnění nakládání s  odpady a odstraňování
starých ekologických zátěží

Název projektu: Rekonstrukce sběrného dvora
v  Lomnici nad Lužnicí

Číslo projektu: CZ.1 .02/4.1 .00/10.08771
Nyní probíhá stavební část, kterou provádí firma Mane Holding, a.s.

z  Českých Budějovic.

Analýza rizik Lomnice nad Lužnicí
Projektová dokumentace analýzy rizik bývalého úložiště nádrží na

LTO v  budově Základní školy Lomnice nad Lužnicí
Provádí firma A.S.A. spol. s.r.o.
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Od minulého ZM uběhla už nějaká do-
ba, co řešíte na městském úřadě nyní?
Nestačili jsme se zastavit, každodenní ru-
tinní práce je stále dost. Ale aby toho ne-
bylo málo, tak jsme pod drobnohledem
neustálých finančních kontrol.

S  kontrolou z  kraje jste ale museli počí-
tat, tu míváte každý rok.
Ono se nejedná jen o přezkum hospodaření
prováděný každoročně krajským úřadem.
Absolvovali jsme kromě toho také dvě
hloubkové kontroly na využití dotačních
prostředků z  Evropské unie poskytnuté
v  minulých letech Státním fondem životní-
ho prostředí.

Kontroly jsou tedy za Vámi, jaké přines-
ly výsledky?
V  prvním případě šlo o kontrolu „Zpracov-
ny biologicky rozložitelných odpadů“
(kompostárnu), kde jsme měli pochybení
nízké a malé významnosti, způsobené
v  dubnu a květnu 2010. Zde nám nehrozí fi-
nanční postih. Druhá z  kontrol dopadla hůř,
jednalo se o kontrolu akce „ZŠ Lomnice –
opatření na úsporu energie“ (zateplení ZŠ).
Zde nám hrozí navrácení dotace až ve výši
4,8 mil. Kč. Pravděpodobně bude důvodem
zpochybnitelné výběrové řízení, ne-
prokázaná práce stavebního dozoru a nižší
množství skutečně provedené práce. Pro-
tokol ještě není uzavřený, jednáme dále.

Něco optimističtějšího byste neměla?
Dobrou zprávu pro rodiče malých dětí.
Otevřeme 3. třídu v  mateřské školce, takže
bude paní ředitelka ZŠ a MŠ moci přijmout
pro další školní rok všechny přihlášené děti.

Budova mateřské školky vypadá ale ne-
udržovaně. To Vás bude stát taky nějaké
peníze.
S  tím jsme počítali již před rokem, proto
jsme částku na nejnutnější opravy vyčlenili
v  rozpočtu města na tento rok. Kromě toho
jsme požádali o dotaci Jihočeský kraj (výsle-
dek bude znám 15. 5. 2012). Také jsme ob-
drželi nemalý sponzorský dar po loňském
jednání od firmy APEX gaming EUROPE
a. s. a s  dalšími dárci jednáme.

To je příjemné. Ale jsou i nepříjemné vě-
ci. Například neteče voda na novém hřbi-
tově. To Vám nevadí?
To je opravdu nepříjemné, voda neteče díky
uzavření ŠVCH ve Frahelži včetně veške-
rého technického zázemí. Zatím provizorně
máme zapůjčenu cisternu od firmy ČEVAK
(pokud ji naléhavě nepotřebují v  havarijní
situaci jinde). Proto doporučuji raději si při-
nést vodu v  PET lahvi s  sebou. Na vybu-
dování nového vodního zdroje město zatím
nemá dostatek finančních prostředků. Navíc
jsou zde signály, že ŠVCH Frehelž bude
znovu brzy zprovozněna. Doufám, že se
jedná o stav dočasný.

Je jaro, nezapomněli jste na běžnou údrž-
bu městského majetku?
Díky veřejné službě, ve spolupráci s  úřadem
práce, již dnes lidé, kteří přišli o své za-
městnání a chtějí být svému městu
prospěšní, vykonávají některé z  těchto pra-
cí. Hlavní tíha zodpovědnosti zde leží na pří-
spěvkové organizace Služby města Lomnice
nad Lužnicí. Touto formou budeme
opravovat naučnou stezku, natírat lavičky,
opravovat dlažby propadlých chodníků ….
a mnoho dalších potřebných a záslužných
činností.

Neusnulo řešení dopravy v  Budějovické
ulici?
Navenek to tak možná vypadá. Ale ve sku-
tečnosti, protože se jedná o komunikaci II.
třídy ve vlastnictví Jihočeského kraje,
přednesli jsme tento náš problém krajskému
hejtmanovi. Na jeho popud proběhlo 1 .
jednání dotčených orgánů státní správy a
pro nás vyplynul úkol zmapovat frekvenci
skutečného provozu na této ulici, což nyní
probíhá. Na základě tohoto výsledku bude
rozhodnuto, zda budou osazeny nově do-
pravní značky, zpomalovací zařízení, či
provedeno jiné opatření.

Minulé zastupitelstvo jste nedořešili
otázku stavění tzv. chráněných bytů. Je
v  tomto směru něco nového?
Získáváme více informací. Někteří zastupi-
telé i občané navštívili domov v  Pístině, či
se zúčastnili v  Pístině Zdislavské pouti, a
tak se na vlastní oči mohli o mnohém
přesvědčit. Komunikovali jsme nejen s  od-
borníky, ale měli jsme možnost hovořit i
s  mentálně postiženými občany, jichž pře-
devším se transformace bydlení týká. Mno-
zí lomničtí občané se s  obyvateli z  Pístiny
setkali u prodejního stánku v  Lomnici při
adventních trzích a možná jejich postižení
ani nezaregistrovali.

Tímto Vás zvu na besedu o transforma-
ci sociálních služeb a chráněném bydlení,
která se bude konat dne 17. května. Po-
zvánku najdete v  těchto LL.

Na otázky občanů doručené do schránky
v  chodběMěstského úřadu v  Lomnici nad
Lužnicí odpovídala Ing. Iva Nováková.

OO ttáázzkkyy pp rroo ss ttaa rroo ss ttkkuu mměě ss ttaa
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Na začátku školního roku jsme informovali o akcích pro 9. ročník
v  rámci projektu „Čím budu“. Doufáme, že získané informace
žákům pomohly při volbě školy a jejich budoucího povolání. Nyní
jsme se zaměřili na současný 8. ročník. I pro ně jsme připravili ak-
ce, které by jim měly pomoci s  volbou povolání.

V  březnu jsme v  rámci projektu „Impuls pro kariéru“ s  paní Ko-
čovou navštívili provoz ve firmě BOSCH v  Českých Budějovicích.
Vyslechli jsme přednášku o chodu a zaměření této firmy a kromě
prohlídky výroby jsme se setkali i s  odborným výcvikem učňů. Žá-
ci dostali informace i o výhodách studia, ubytování a následném za-
městnání ve firmě BOSCH.

Druhou akcí, která proběhla počátkem dubna, byla návštěva Úřa-
du práce v  Jindřichově Hradci. Žáci se zúčastnili besedy o volbě po-
volání. Vzájemně diskutovali o výhodách, nevýhodách a
podmínkách pro práci v  jednotlivých oborech. Paní Drábiková zdů-
raznila význam studia pro uplatnění na trhu práce a hovořila o dů-
ležitosti znalostí jazyků. Nakonec si žáci prohlédli materiály týkající
se jednotlivých oborů a měli možnost shlédnout i videa k  dané
problematice. Zájemci si mohli zkusit i test volby povolání na počí-
tači.

Mgr. Petra Štěpánková

Některé dojmy žáků přikládáme:
Dne 4.   dubna 2012 jsme se, my žáci 8.   ročníku ZŠ a MŠ Lo-

mnice nad Lužnicí, vydali do Jindřichova Hradce na Úřad práce.
Paní Drábiková vyprávěla o našich budoucích povoláních. Měli
jsme možnost zjistit hodně informací v  podobě videí a šanonů
s  jednotlivými povoláními. Přednáška byla velmi zajímavá a výběr
povolání opravdu bohatý.

Andrea Valentová

Z  důvodu rekonstrukce je sběrný dvůr
přesunut do areálu bývalé Jitony.

Otevírací doba zůstává nezměněna.
Pá 8:00 – 12:00; 12:30 – 17:00 hod
So 8:00 – 12:00

V případě mimořádné potřeby je možné se domluvit se
zástupcem příspěvkové organizace Služby města Lomnice nad
Lužnicí - Miroslav Řepa - tel. : 606  063   144

Také v  tomto školním roce se naše škola připojila k  celosvětovým
oslavám Dne Země a upořádala projektový den pod tímto názvem.
Hlavní cílem akce bylo propagovat pozitivní přístup k  životnímu
prostřední, posilovat pouto mezi dětmi a krajinou a zejména hájit

životní  prostředí v našem městě.
Téma rybníků a ochrana tohoto
ekosystému se stalo hlavním téma-
tem dne. Žáci 1 . stupně plnili úkoly
v  eko-závodu a poté mapovali floru
a faunu okolních rybníků. Starší žá-
ci pracovali v  tematicky zamě-
řených dílnách, které doplnili
přírodovědnými vycházkami. Závě-
rečné prezentace ukázaly na velmi
dobré vědomosti našich žáků v  této
problematice.

Mgr. Jitka Schreibmeierová

ŠŠKKOOLLAA

DDeenn ZZEEMMĚĚ

DDŮŮLLEEŽŽIITTÉÉ IINNFFOORRMMAACCEE

„„ČČ íímm bbuudduu““

DD eenn ZZeemměě vv    mmaa tt ee řř ss kkéé
šš kkoo ll ee
V  rámci projektu „Den
Země“ připravily paní
učitelky z  Mateřské školy
Lomnice nad Lužnicí
polodenní výlet do příro-
dy, kterého se zúčastnila i
paní inspektorka provádě-
jící hloubkovou inspekci.

Cílem cesty byla Naučná stezka Velký Lomnický. Během níž
děti plnily různé úkoly, pozorovaly ptáky, hmyz, poslouchaly
zvuky z  přírody a především si užily krásného slunečního počasí
a dostatku volného pohybu.

V  průběhu cesty děti s  napětím hledaly ukryté části sklá-
danky, kterou se jim na konci trasy podařilo správně poskládat.
Z  obrázku se na ně usmívalo sluníčko, tak jako to na obloze.

Kolektiv MŠ

Z  důvodu uzavření ŠVCH Frahelž
nepoteče dočasně voda na novém hřbitově
v  Lomnici nad Lužnicí.

Firma Čevak přistavila cisternu na vodu, která však nebude na
novém hřbitově umístěna pravidelně. Situace je dočasná a
pracujeme na zajištění dodávky vody.

Omlouváme se a děkujeme za pochopení.

… a některé i ve verších:
Prvního března jsme jeli se školou do BOSCHE.

Velmi jsme se divili, že všichni nosí stejné kamaše.
Lidičky v  tričkách – modrý, červený a bílý,
součástky se vyrábí, prodávaj a BOSCH sílí.

Strojů spousta a lidí moc,
pracuje se den i noc.

Ranní, odpolední a noční to jsou směny,
pracují tam muži i ženy.

Exkurze byla zajímavá, až na ten hluk,
u nich lze i studovat, a to jak holka, tak i kluk.

Kristýna Kollerová

Za Služby města Lomnice n. L. – Miroslav Řepa

Za Město Lomnice n. L. – Ing. Iva Nováková
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Velikonoce přinášejí radost nejen dětem, které se těší na koledu, ale i
dospělým, kteří mají tyto svátky jara spojeny se vzpomínkami a  řa-

dou příprav. Aby se zapo-
jily také děti, nabídly paní
učitelky mateřské školy
v  Lomnici nad Lužnicí ve
velikonoční dílně rodičům,
aby si společně s  dětmi vy-
robili do oken závěs s  ptáč-
ky. Akce proběhla 4.
dubna 2012 v 1 . třídě ma-
teřské školy. Všem se prá-
ce dařila a děti tak s  rodiči
strávili příjemné tvořivé
odpoledne.

Jiřina Vacková

PPřř íí rroo ddoovvěěddnnéé oo llyymmpp ii ááddyy
Každoročně se naše škola účastní řady olympiád. Snažíme se
podporovat zájem našich žáků o přírodní vědy a podchytit mi-
mořádné schopnosti některých z  nich. V  letošním roce jsme se
zúčastnili okresního kola chemické olympiády v  Jindřichově
Hradci. Žáci si vyzkoušeli práci ve velké laboratoři a poměřili
své znalosti s  ostatními vrstevníky z  jiných škol.

Dále jsme se zúčastnili okresního kola biologické olympiády
také v  Jindřichově Hradci. Žáci obou kategorií, 7. a 8. ročníku,
byli hodnoceni za samostatnou domácí práci, vědomostní test,
poznávání a určování organizmů a laboratorní práci.

Ve Veselí nad Lužnicí proběhla biologická olympiáda R.
Kurky se zaměřením na ekologii, kterou pořádala Střední od-
borná škola ekologická a potravinářská. Žáky opět čekal vě-
domostní test a také prohlídka školy. Žáci si se zájmem prohlédli
laboratoře, školní minipivovar a terária. Za účast soutěžící obdr-
želi zajímavé dárky a diplom.

Mgr. Petra Štěpánková

VVee ll ii kkoonnoo ččnn íí dd íí ll nnaa
vv    mmaa tt ee řř ss kkéé šš kkoo ll ee

Základní škola a Mateřská škola v  Lomnici nad Lužnicí zve
předškoláky a jejich rodiče i prarodiče na jarní setkání v  rámci projektu Večerníčkova předškolička

Večerníčkovy pohádkové postavičky se na všechny těší 14. května 2012 od 17.00 hodin v  budově ZŠ
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ZZ kkuu ll ttuu rr yy oo dd jj ii nnuudd

Pozvánka do Borovan

Pozvánka do Třeboně

Zajímavá publikace autorů Michala Kotyzy a Miroslava Huleho
Rybníkářství na Jindřichohradecku je k dostání v naší knihovně.

Výlet seniorů
se uskuteční v  úterý 22.  května

Cíl: Velhartice, Klatovy
Odjezd: 7.30 hod.
Návrat cca: 18.30 hod.
Nevratná záloha 100,-   Kč
Přihlášky a bližší informace
v  IKS Lomnice n. Lužnicí

Neděle  20.  5.   16.00  hod.
BENEFIČNÍ KONCERT PRO

NAZARET
- účinkuje DPS Canzonetta
- kostel Navštívení P. Marie

Pátek  18.  5.   19.00  hod.
JIHOČESKÉ „ŠLAPETO“

- staročeský hudební večer s  kapelou Vehicle club
band s  domáckým občerstvením
- nádvoří kláštera (dobový oděv vítán)

Termíny farmářských trhů
pro  rok  2012

19. května
2.,16. a 30. června
14. a 28. července
11 . a 25. srpna

8. a 22. září
6. října
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M ěsíc Květen je asi pěkný proutník,
protože dokáže poručit slunci, aby

hřálo naplno, a současně tím přinutit spous-
tu dívek a mladých žen, aby začaly nosit
krátké sukně a trička s  hlubokým výstři-
hem. A aby to nebylo málo, prostopášně
pouští z  oblaků dolů dotěrný větřík, který ty
sukénky ještě přizdvihává. Reputaci si po-
tom napravuje tím, že začne tu ženskou krá-
su zahrnovat krásnými květy čerstvých
narcisek, tulipánů, kosatců a šeříků. Žena a
květina neodmyslitelně patří k  sobě. Muži a
chlapci se této kráse dvoří a stavějí svým mi-
lým jako důkaz lásky vysoké májky. Tyto
vztahy má Květen moc rád, proto se všeo-
becně tvrdí, že vládne všem zamilovaným.
Jenže má v  příbuzenském vztahu ještě tři
mrzuté švagry - Pankráce, Serváce a Bonifá-
ce, kteří mu tu krásu rozkvetlé přírody a
obnažených těl závidí a najednou nečekaně
vstoupí na Zemi a začnou tu jeho práci ničit
svými ledovými mačetami.

Říká se – máj, vyženeme kozy v  háj.
Kreslíř Pavel Šlechta v  jednom časopise tu-
to pranostiku nakreslil podle své před-
stavivosti a ty kozy bych vám nepřál vidět.
Proto mám raději jiné pranostiky jako na-
příklad: Sníh v  máji – hodně trávy; Stu-
dený máj – v  stodole ráj ; Když se v  máji
blýská, sedlák si výská; V  máji hřímoty ne-
dělají trampoty; Jsou-li májové hřiby
červivé, bude suché léto; Bujný květ – plný
úl; Déšť o letnicích – slunce na Boží tělo.
A ještě se vrátím k Pankráci, Serváci a Bo-
nifácovi – jsou to ledoví muži, zlí chlapci
pro sadaře a ti jim zkráceně říkají Pan Ser-
boni co pálí stromy. Svatá Žofie je jejich
kuchařka, která políčka často zalije, vína upi-
je a svým deštěm švestky ubije Den matek
připadá na 13. května a právě ten den slaví
svátek i ledový Servác, takže nevím, jak to
letos vůbec dopadne.

Ale po pořádku - nejprve je tu státní
svátek 1 květen – oslava práce po celém svě-
tě. Toho dne v  roce 1953 začala vysílat Čes-
koslovenská televize z  Měšťanské besedy.
Květen lidem připomíná dva významné ná-
rodní dny při ukončení Druhé světové války
v  roce 1945 – 5. května propuklo Pražské
povstání a 8. května trpící Prahu osvobodily
ruské tanky. Pražané tenkrát vítali rudé
bojovníky rozkvetlými šeříky, které se na
dlouhou dobu staly symbolem zmíněného
svátku. U nás v  Lomnici se chodívávalo do
průvodu ne na 1 . máj ale 9 . května. Pama-
tujete si na to? Bylo to nepovinně – po-
vinné. Od místního kina se odcházelo a na
náměstí před MNV celá ta sláva končila
hymnami a internacionálou. A já tam byl
pokaždé strašně nerad, protože jsem patřil
mezi neuvědomělé pionýry.

V  květnu se narodily opravdu výji-
mečné osobnosti. Například u Skupů to byl
Hurvínek a přišel na svět císařským řezem
řezbářským dlátem. Z  hereček vzpomenu
na Pavlínu Filipovskou, Terezu Brodskou,
Elišku Balzerovou a na ošklivku Katku ne-
boli na jinak překrásnou Katku Janečkovou.
Z  herců namátkou uvedu Karla Effu, Jana
Čenského, Luďka Sobotu a Martina Zouna-
ra. Pro soutěž MISS vykvetly půvabné kvě-
tinky Michaela Maláčová, Iva Kubelková,
Hana Mašlíková a především naše
nejkrásnější kráska z  Třeboně Iveta Lu-
tovská. Nesmím zapomenout na skvělou vi-
olistku Hana Kotkovou, písničkáře Pepu
Nose, fotbalistu Vladimíra Šmicera a režisé-
ra Zdeňka Trošku.

Z  pohledu církevních svátků si připo-
meňme českého zemského patrona a mu-
čedníka svatého Jana Nepomuského, který
zastával v  14. století funkci generálního vi-
káře pražského arcibiskupa. Byl zpo-
vědníkem manželky krále Karla IV, navíc

veřejně kritizoval samotného krále, proto
byl mučen a na jeho následky 20 května
1393 zemřel. Jeho tělo bylo vrženo z  Kar-
lova mostu do Vltavy. V  tomto měsíci ode-
šli do hereckého nebe Karel Höger, Josef
Bek, Otto Šimánek a Stella Zázvorková. Na
konci května 2009 zemřel na  americké Flo-
ridě na zápal plic nezapomenutelný zpěvák
Waldemar Matuška. Jeho ostatky byly
uložené na Vyšehradském hřbitově.

Waldemar Matuška nám často pěl: Za-
zpívej si po ránu, zazpívej si večer, budeš
na tom mnohem líp, než kdyby si brečel…
Ale já tvrdím – klidně si i zabreč, když ti to
pomůže. Když ti cizák májku podrazí,
v  srdci to sice zamrzí, pobreč si a pak se
zase směj a novou si s  květnem vystavěj !

Jiří Kos

www.autogramy.blgz. cz

KKNNIIHHOOVVNNAA
KKaa ll eennddáárr ii uumm nnaašš ii cchh aa ssvvěě ttoovv ýýcchh ll ii tt ee rráá ttůů

KKvvěě tt eenn

Milena BRŮHOVÁ
Aby svědek nepromluvil, Ideální dvojice, Jsem vrah, Lásky na
první pohled, Mlha, Muškáty potřebují slunce, Nálet

Eliška HORELOVÁ
Čas ohně, čas šeříků, Dana a Niki lauda, Fretka, Jarda Samorost,
Léto jako když vyšije, Michalka a Julián

Eva KANTŮRKOVÁ
Démoni nečasu, Krabička se šperky, Památník, Po potopě,
Pozůstalost pana Abéla, Přítelkyně z  domu smutku

Jiří MAŘÁNEK
Barbar Vok, Petr Kajícník,
Romance o Závišovi

Jiří MAREK
Muži jdou v  tmě, Panoptikum hříšných lidí, Pohádkové
vyprávěnky, Sůl země, Psí hvězda, Tristan aneb o lásce

MB

ČČTTEENNÍÍ NNAA PPOOKKRRAAČČOOVVÁÁNNÍÍ
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V této době se zdá, že se zahrádkáři ztratili.
Klid je to však jen zdánlivý, protože se
všichni ponořili do zákoutí svých zahrad,
kde kouzlí se semeny, sazeničkami, sází ke-
ře, stromky apod. Jaro k nám bylo milo-
srdné, zatáhlo v průběhu dubna „brzdu“
sluníčko se schovalo, takže měl každý čas
na řez, výsadbu i roubování. Rouby se však
s příchodem chladných dnů „zasekly“ a děla-
jí štěpařům menší vrásky.

Jak pravil někdo chytřejší před námi
„chceš-li hýbnout světem, hni nejdříve sám
sebou“. Takže se zahrádkáři rozhodli vysa-
dit několik stromků lípy. Jednu jsme vysadi-
li též v areálu „Farská louka“. Ještě chybí
opěrný kůl aby nám stromek řádně rostl.
Ten dodáme v co nejbližší době a pak musí-
me doufat že odolá vandalům a dožije vyšší-
ho věku.

V současné době jsme svědky tzv. vyčiš-
ťování na hrázích rybníků a cesty od Klece
k  Lužnici. Tyto akce hraničí s barbarstvím.
Před několika roky bylo právě v Zámecké
ulici v okolí „Farské“ vykáceno 27 vzrost-
lých stromů. Zasazen náhradou však nebyl
ani jeden. Jako příklad uvádím, že když
jsem chtěl pří výstavbě kuželny v Táboře po-
razit 3 stromy, dostal jsem povolení za před-
pokladu že za jeden poražený vysadím 3

nové. Kde však jsou ty doby, když se v Lo-
mnici také sázelo.

Pamětníci té doby povážlivě ubývají. Pa-
matujeme ještě Sojkovi akáty podél hlavní-
ho tahu přes Lomnici. Podstatně mladší
jsou zakrslé javory. Vysazené pravdě-
podobně zásluhou Jaroslava Zvánovce. Nej-
větší zásluhy na výsadbách měl ale pan
učitel Houska. Ten sázel, štěpoval kde se
dalo a vedl k tomu i své žáky. Ročník 22
vzpomíná na výsadbu aleje třešní směrem
ke Skalici. Ještě jich pár stojí. Takoví učitelé
nám dnes chybějí.

Lomnická obec měla také dva po-
mocníky, známé Lomnické postavy Kar-
táky s přízviskem „bačkoráci“, kteří při
výsadbě pomáhali. Jak se ovšem bude dále
platit eurem za štěpky bude brzy z naší
krásné krajiny polopoušť.

Další rostlinou, o které se chci zmínit a
která mnohému z nás dělá vrásky, je Bršlice
– husí noha. Říká se jí též karhan či kerhák.
Je sice nevítaným, ale ne návštěvníkem jako
jiné plevele, protože je v Lomnických zahra-
dách jako doma.

Každý z nás ví, co je to za protivníka,
když proroste do keřů, skalek, mezi trvalky
- to je nadělení. Pokusům o ruční pletí
úspěšně odolává, protože její kořeny – od-
denky jsou křehké, snadno se lámou a vzni-
kají tak nové rostliny. A můžeme začít
znova - donekonečna.

Jak se dočteme u odborníků 1 . rok vy-
tváří listovou růžici a 2. rok lodyhu s okolí-
kovým květem a následně semeny. Kvete
od května do srpna. Pokud ji chceme vyhu-
bit, používáme především Roundup nebo
podobný herbicid. Je jich mnoho protože
ochrana patentu vypršela v roce 2000. Dá
se říci chemie stejná, cena různá. Lépe je
natírat rostlinu štětečkem než stříkat.
Ohrožuje zdraví při nadýchání i při zasa-
žení pokožky. Také si při rozstřiku můžeme
vyhubit i jiné rostliny v okolí.

Vyhýbáme se použití v blízkosti
vodních toků, protože je pro ryby a vodní
organizmy jedovatý.

Tento plevel je ovšem výborná léčivka a
bylinka. Podle latinského názvu podagria
působí léčivě na dnu. Nálev léčí revma-
tizmus a působí na hojení ran. Zvláštní po-
zornost zaslouží vysoký obsah vitaminu C.
Mladé lístky se používají na saláty a rozse-
kané listy jako příloha, podobně jako pa-
žitka, do polévek. Doporučuji, určitě
vyzkoušejte, je to aromatické, docela chutné
a hlavně nic to nestojí. Před 4roky jsem na-
šel v Zahrádkáři v receptech Petra Stupky.
Můžete využít nějaký z receptů na interne-
tu. Tak dobrou chuť!

ČZS Zeman Zdeněk

N yní i tato území patřila k hospodářsky
výnosným, nehledě již k  aspektu kul-

tivace krajiny jako celku. Systém třeboň-
ských rybníků byl na ose Zlaté stoky velice
důmyslně propojen sítí dalších stok a kaná-
lů. Krčín, ačkoliv by se to na první pohled
mohlo zdát, však nestavěl jenom hlavní
velké rybníky, ale také mnoho menších ná-
drží, komorových rybníků, trdelníků, vý-
tažníků i sádek. Uskutečnil vše, o čem jeho
předchůdci mohli jenom snít. Na počátku
17. století existovala na Třeboňsku velice
důmyslná rybniční soustava, přinášející
svým majitelům velké zisky a celé krajině
odvodnění a ochranu před povodněmi. Pro-
zíravé také bylo, že většina nově vystavě-
ných rybníků v třeboňské soustavě byla
založena důmyslně, a nutno dodat i prozře-
telně, západně od záplavových břehů nevy-
zpytatelné řeky Lužnice. Stejně tak geniálně
je vyprojektována i Zlatá stoka. Tím většina
rybníků byla a je ochráněna před rozmary
záludné řeky. Lužnice tedy nemohla tento
rybniční systém rozvrátit. Kdo jej však
mohl zničit, byl člověk sám. Následná třice-
tiletá válka (1618–1648) zanechala na ce-

lém třeboňském panství velké škody –
vypálené a vylidněné vesnice, stržené hráze
řady rybníků, zpustošená pole. Zlatá éra tře-
boňského rybníkářství tak náhle skončila.
Jižní Čechy se staly válčištěm a vojska na
obou stranách se živila i rybami z
prokopaných rybníků. V  roce 1619 se
dokonce hrabě Buquoy chystal prokopat
hráz samotného Rožmberka, nikoliv však
kvůli rybám, ale aby vytopil oblast kolem
Soběslavi, kde v  té době leželo stavovské
vojsko. To se mu nepodařilo díky stráži, kte-
rou česká stavovská vojska držela u hráze
tohoto velikána. Propracovaný systém
chovu kaprů, vycházející z pevných hospo-
dářských pravidel, byl v těchto pohnutých
časech zásadní měrou narušen, či lépe ře-
čeno mnohde rovnou zlikvidován. Dů-
sledkem toho nejprve poklesla produkce
ryb, následovaná postupným zanedbáváním
chovatelských zásad. To všechno se zákoni-
tě promítlo i do ekonomiky rybniční produk-
ce. V  druhé polovině 17.   století, po
odeznění válečné vřavy, se do té doby stup-
ňující úpadek celého rybníkářství částečně
zbrzdil. Některé zpustošené rybníky byly

obnoveny, na dalších došlo
k  opravám jejich technického
vybavení. Jako celek se však
rybniční hospodářství
zotavovalo jen těžko. Co horšího, nebylo
ani kvalifikovaných odborníků, kteří by
navázali na své skvělé předchůdce
z  16.   století. K  postupné obnově rybníků
začalo docházet, až když v roce 1660 získal
třeboňské panství rod knížat ze Sch-
warzenbergu. Ti dobře pochopili, jak velký
význam v jejich hospodaření rybníky mají.
Nejprve se věnovali technickému stavu
rybníků, souvisejících stok a vodních za-
řízení. Na prvním místě byla obnova a péče
o rybníky ležící bezprostředně u Třeboně –
Svět, Opatovický, Rožmberk a Hradeček.
Z  roku 1692 je dochována zpráva o obnově
původních rybích sádek a dostavbě dalších
nádrží. Současně byl vybudován náhon pro
napouštění sádek z  rybníků Svět i Opa-
tovického. Rybníkářství začalo opět prospe-
rovat a věhlas jihočeských rybníků se
postupně navracel.
Ale to již je jiná historie.

MMÍÍSSTTNNÍÍ SSPPOOLLKKYY

OOKKÉÉNNKKOO DDOO HHIISSTTOORRIIEE
RRoožžmmbb eerr ss kkéé rr yybbnn ííkkáářř ss ttvv íí nnaa TTřřeebb ooňňss kkuu -- 77 .. ččááss tt (( zz áávvěěrr ))
Václav Rameš

ČČZZSS
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Vzpomínka
V  pátek 13.   dubna přišla smutná zpráva. Ve věku 78 let nás opustil pan Miloslav Bednář.
Hned po příchodu do Lomnice nad Lužnicí v  60. letech se Suchdolský rodák zapojil do činnosti v  TJ
Tatran a aktivně hrál fotbal. Hráčskou činnost přerušilo vážné zranění nohy.
Ani potom nesložil ruce do klína a v  70. letech se obětavě zapojil do výstavby kuželny a stal se
předním činovníkem, organizátorem a také aktivním hráčem kuželek.
Přes 20 let reprezentoval lomnické kuželky způsobem jakým byl celý život, obětavě a houževnatě.
Nutno říci, že co dělal, dělal naplno.

Čest jeho památce.

AAKKTTUUÁÁLLNNĚĚ

PPrroo jj eekktt DD rreeaammCCaa ttcchh eerr -- CChhyy ťť ssvvůů jj ss eenn !!

NNaašš ee oobb ee cc rree ccyykk ll aa cc íí ss ttaa rr ýýcchh ss pp oo tt řřeebb ii ččůů vvýýrraazznněě
pp řř ii ss pp ěě ll aa kk    oo cchh rraanněě žž iivvoo ttnn ííhhoo pp rroo ss tt řřeedd íí

Občané naší obce již několik let zodpo-
vědně třídí elektroodpad. Nyní můžeme
přesně vyčíslit, kolik elektrické energie,
ropy, primárních surovin či vody jsme díky
recyklaci ušetřili životnímu prostředí. Víme
také, o kolik jsme snížili produkci sklení-
kových plynů nebo nebezpečného odpadu.
Informace vycházejí ze studií neziskové
společnosti ASEKOL, která pro nás zajiš-
ťuje sběr a  recyklaci vytříděných elektroza-
řízení. Letos poprvé jsme získali certifikát
vypovídající nejen o přínosech třídění te-
levizí a počítačových monitorů, ale také o
významu sběru drobných spotřebičů.

Studie posoudila systém zpětného odbě-
ru televizorů, počítačových monitorů a nově
také drobných spotřebičů, jako jsou např.

mobily, notebooky nebo tiskárny. Hodnotila
dopady jejich sběru, dopravy a  ekologické-
ho zpracování či likvidace. Výsledky studie
byly prezentovány formou spotřeby energie,
surovin, emisí do ovzduší, vody a produkce
odpadu.

Výsledek studie jednoznačně prokázal,
že  zpětný odběr elektrozařízení, i těch nej-
menších, má nezanedbatelný pozitivní do-
pad na životní prostředí. Zpětný odběr a
recyklace např. stovky mobilních telefonů
uspoří tolik energie, kolik spotřebuje
moderní úsporná lednice za více než 4,3
roku provozu. Díky recyklaci jednoho note-
booku dojde ke snížení spotřeby ropy, na
kterou osobní automobil ujede téměř 100 ki-
lometrů, nebo dojde k  úspoře 392 litrů

pitné vody. Stejné množství je například
spotřebováno při 30 cyklech myčky nádobí.

„Z Certifikátu Environmentálního vy-
účtování společnosti ASEKOL vyplývá, že
občané naší obce v  loňském roce vytřídili
138 televizí, 56 monitorů a 1 299 kg
drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili
60,90 MWh elektřiny, 2  807,41 litrů ropy,
272, 25 m3 vody a 2,51 tun primárních su-
rovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových
plynů o 13,66 tun CO2 ekv. , a produkci ne-
bezpečných odpadů o 53,71 tun“, popsala
konkrétní úspory pro životní prostředí sleč-
na Hana Leštinová.

Co vám DreamCatcher může splnit?
Koupit vysněnou věc.
Zaplatit nebo zorganizovat cestu.
Zorganizovat setkání se slavnou osobností.
Něco postavit nebo opravit.
Nebo něco úplně jiného?

Co chceme od vás?
Mělo by vám být mezi 11 až 21 lety.
Dejte dohromady partu! Sežeňte nějaké kamarády, ať jste
aspoň tři.
Splnitelný sen, ani s DreamCatcherem nedokážeme zázraky.
Část hodnoty snu si odpracovat.

Důležitou podmínkou je, že si část hodnoty svého snu odpracujete.
I tady by mělo jít o činnost, která pomůže místu nebo lidem ve
vašem okolí. Výhodou je, že si práci můžete zvolit sami podle toho,
co vás baví. O tom, které sny nakonec dostanou šanci na realizaci,
rozhodne svým hlasováním veřejnost spolu s DreamTeamem. Ten
je složen ze čtyř osobností z oblasti kultury a sportu. Jeho složení
se může spolu s ročníky projektu měnit. V projektu jsou rozlišová-
ny kategorie snů: Malý sen, Střední sen, Velký sen, a to podle výše
reálné finanční hodnoty daného snu.

Základní administrativní kritéria k registraci před-
loženého snu jsou zejména:

Registrace snu ověřeným uživatelem
Splnění početních omezení ověřených uživatelů
Splnění věkových omezení ověřených uživatelů
Kompletní vyplnění registračního formuláře
Zajištění osoby „garanta snu"
Společensky přijatelná povaha předloženého snu - Nepřija-
telné jsou především extremisticky nebo jinak ideologicky
negativně zaměřené předkládané sny.

Každý sen musí mít svého garanta; Garantem snu může být pouze
osoba bezúhonná, starší 18 let. Aby sen mohl být puštěn do hla-
sování, musejí účastníci dodat představovací video (tzn. odkaz na
krátké YouTube video vložené do sekce Fotky, Videa, ve kterém
ve zkratce zazní něco o vašem týmu a snu).

Příklady úspěšných snů: Zvelebení klubovny, školní videokro-
nika, fotbalové vybavení, let balónem, vybavení pro SDH, atd.

Bližší informace naleznete na internetových stránkách:
http://www.dreamcatcher.cz/

Umožňuje vám splnit si svůj sen, na který nemáte peníze, nebo vás ani nenapadlo, že by
splnit šel

Loni občané odevzdali k  recyklaci 138 televizí, 56  monitorů a 1299  kg drobného elektra
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Lomnice nad Lužnicí se opět připojí ke sbírce vyhlášené
Občanským sdružením Diakonie Broumov

Sbírka se uskuteční ve dnech
28. května – 1 . června 201 2 v  prostorách Staré radnice

Jedná se o sbírku letního a zimního oblečení, lůžkovin, ručníků,záclon,
látek (minimálně 1 m2), nádobí, skla, vatovaných a péřových přikrývek,

obuvi, hraček – nepoškozené a kompletní

Základní škola a Mateřská škola
Lomnice nad Lužnicí

si vás dovolují pozvat do kostela sv. Václava

ve čtvrtek 24 května od 1 9.00 hodin
na koncert pěveckých sborů

Racek a Zvoneček

Když si uvědomíme, že například
osobní automobil vyprodukuje za
rok provozu 2 tuny skleníkových ply-

nů a jedna čtyřčlenná domácnost průměrně
ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické ener-
gie, jsou to impozantní čísla. Proto si všich-
ni, kteří zodpovědně třídí a přispívají tak
k  ochraně životního prostředí, zaslouží ob-
rovský dík.

Jak lze využít nefunkční
zářivky?
Lidé dnes stále častěji odevzdávají vyslouži-

lé lineární či úsporné zářivky k  recyklaci.

Ale proč vlastně a jaký je jejich další osud?

Zpětným odběrem a recyklací osvětlovacích
zařízení se od roku 2005 zabývá neziskový
kolektivní systém EKOLAMP. Recyklace
nefunkčních zářivek má dva velmi rozumné

důvody. Tím prvním je ochrana životního
prostředí před nebezpečnou rtutí, která je
v  těchto výrobcích v  malém množství obsa-
žena. Při vyšších koncentracích může tato
jedovatá látka poškodit nejen životní prostře-
dí, alei i naše zdraví. Druhým důvodem je
opětovné materiálové využití, jenž u záři-
vek v  současnosti dosahuje 85 - 87%. Vyu-
žitím recyklovaných materiálů při další
výrobě se šetří přírodní zdroje surovin.

Obyvatelé naší obce Lomnice nad Lužni-
cí mohou nefunkční zářivky zdarma ode-
vzdávat ve sběrném dvoře v  Nádražní ulici
nebo v  obchodě při nákupu nových výrob-
ků. Ze sběrných míst je EKOLAMP sváží
do specializovaných recyklačních firem,
v  nichž jsou pro opětovné použití ze záři-
vek získávány především kovy, plasty, sklo
a rtuť. Hliník, mosaz a další kovy se mohou
znovu použít v  kovovýrobě, např. pro sou-
částky jízdních kol. Recyklované plasty jsou

dobrou surovinou pro zatravňovací dlaždice
či plotové dílce a přečištěná rtuť je znovu
využívána v  průmyslové výrobě. Sklo se
používá jako technický materiál nebo v  ně-
kterých případech i pro výrobu nových zá-
řivek.

Prostřednictvím EKOLAMPu se ročně
recyklují miliony zářivek a výbojek. Stále
ale velké množství zářivek končí v  koši.
Právě vy můžete pomoci tuto situaci
změnit.

Více se o problematice nakládání s  ne-
funkčními zářivkami dočtete na
www.ekolamp.cz.
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